
Was 2021 een recordjaar qua productie, in 
2022 lag die wat lager. Delrin® Netherlands 
kreeg te maken met de gevolgen van de 
oorlog in Oekraïne en stijgende energieprij-
zen. Hierdoor nam de vraag naar Delrin® af. 
Er zijn veel acties genomen om energie te 
besparen, de uitstoot te verlagen en minder 
afhankelijk te zijn van fossiele brandstof-
fen .“Ons streven is en blijft zo duurzaam 
mogelijk te werken en onze voetafdruk op 
het milieu steeds kleiner te maken. Wat be-
treft veiligheid zijn er geen incidenten met 
verzuim geweest. Wel is het aantal First Aid 
Cases bij onze aannemers gestegen. Hier is 
meteen een extra veiligheidsprogramma 
voor gestart”, aldus EHS-Q Manager 
Roelant Rosman van Delrin® Netherlands.

De kernwaarden van DuPont, waar Delrin® 
onderdeel van is, zijn Veiligheid & Ge-
zondheid, Respect voor Mensen, Hoogste 
Ethische Gedrag en Bescherming van de 
Planeet. “Bij alles wat onze medewerkers 
en aannemers doen, is dit ons uitgangspunt. 
Elke dag opnieuw doen wij ons uiterste 
best voor de veiligheid en gezondheid van 
onze medewerkers, aannemers, klanten en 
de mensen in de omgeving waarin wij wer-
ken. Onze ambitie is 100% duurzaam te zijn. 
Dat is belangrijk voor de toekomst. Veilig-
heid, gezondheid, milieu en duurzaamheid 
hebben continu onze aandacht bij alles 
wat we doen. 2022 stelde ons voor nieuwe 
uitdagingen. Corona speelde een steeds 
kleinere rol, maar we kregen te maken met 
de oorlog in Oekraïne en daarmee schaars-
te aan grondstoffen, logistieke puzzels en 
torenhoge energieprijzen.”

Veiligheid en arbeidsomstandigheden 
Vorig jaar waren er geen incidenten met 
verzuim. Wel waren er zes zogenoemde 
First Aid Cases: twee bij de eigen mede-
werkers en vier bij de aannemers. Deze 
varieerden van blootstelling aan damp tot 
en met een beschadiging van een vinger 
en een val over een pallet. Vanwege die 
incidenten hebben alle medewerkers een 
extra veiligheidstraining gekregen en de 
voorvallen zijn intern uitgebreid geëvalu-
eerd. “Tijdens het groot onderhoud komt er 
nog meer aandacht voor veiligheid, zowel 
tijdens de voorbereiding als gedurende de 
uitvoering. Ook letten we extra op routine-
matige zaken, zoals het opruimen van de 
werkplekken. Daarnaast gaan we veel meer 
mensen betrekken bij het veiligstellen van 
de installaties en het weer opstarten ervan. 
Bovendien gaan we meer veiligheidsrondes 
lopen. Iedereen moet zich continu bewust 
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Roelant Rosman: “Steeds meer 
klanten kiezen voor onze nieuwe 
duurzame variant van Delrin®.”

“ ”
“Ons streven is zo 

duurzaam mogelijk 
te werken en onze 
voetafdruk op het 

milieu steeds kleiner 
te maken”

zijn van de risico’s om zich heen. Tijdens 
het groot onderhoud werken er relatief 
veel mensen in een beperkte ruimte en 
dan is extra waakzaamheid uiterst belang-
rijk. Daar gaat onze aandacht naar uit de 
komende tijd”, aldus Roelant. 

In 2021 is overgeschakeld op een andere 
manier van Risico-Inventarisatie & -Evalu-
atie. Een digitaal hulpmiddel helpt meer 
inzicht te geven in de eventuele risico’s 
van het werk. Sinds vorig jaar is het 
bijbehorende plan van aanpak klaar. Bij 
wijzigingen in bijvoorbeeld werkprocessen 
kan het meteen worden aangepast. Een 
team brengt knelpunten in kaart en zoekt 
naar oplossingen hiervoor. Een belangrijk 
onderwerp is duurzame inzetbaarheid van 
de medewerkers. Wat kan het bedrijf doen 
om lichamelijke belasting te beperken bij 

Duurzaam vooruit

Minder energie gebruiken, dat is het mantra 
dat we als burgers inmiddels ruim een jaar van 
de overheid horen. Enerzijds om de energie-
kosten te beperken, anderzijds omdat het echt 
nodig is om het milieu te sparen. We moeten 
met elkaar de milieudoelstellingen van 2030 
zien te halen. En daar doen we bij DuPont ook 
hard ons best voor. De afgelopen jaren is flink 
geïnvesteerd in de verduurzaming van onze 
productieprocessen én van ons product 
Delrin®. En we zien op dat gebied nog veel 
meer mogelijkheden voor de komende jaren. 
Mijn collega Paul Wijnands vertelt er meer 
over in dit nummer van DuPont Inzicht. 

Wordt over verduurzaming gesproken, dan 
kijken veel mensen vaak een beetje scheef 
naar de industrie. Industrie en verduurzaming 
lijkt voor veel mensen een onmogelijke com-
binatie. Maar niets is minder waar. De chemi-
sche industrie – en ik beperk me hier maar tot 
DuPont – werkt al jaren hard om de voetafdruk 
op het milieu verder terug te dringen. Elk jaar 
weer. U leest er meer over in het interview met 
collega Roelant Rosman. Daarin gaat hij in op 
de milieu- en veiligheidsprestaties van onze 
locatie in 2022. Directeur Manon Bloemer van 
de Koninklijke Vereniging van de Nederlandse 
Chemische Industrie gaat een stap verder. Zij 
stelt dat onze bedrijfstak een deel van de op-
lossing is. Want wie maken al die onderdelen 
in zonnepanelen, elektrische auto’s, windturbi-
nes en andere toepassingen voor een schone 
maatschappij? Juist dat is onze bedrijfstak. Ik 
ben het van harte met Manon eens.

Zoals al in eerdere edities van DuPont Inzicht 
vermeld, heeft DuPont besloten de Delrin® 
activiteiten in Dordrecht en elders in de wereld 
van de hand te doen. Het verkoopproces is 
gaande. We verwachten eind dit jaar te weten 
wie onze nieuwe eigenaar wordt. De positie 
van Dordrecht is in de tussentijd versterkt door 
de bouw en ingebruikname van een Delrin® 
Technical Center (DTC). Dit DTC doet onderzoek 
voor klanten van Delrin® van over de hele we-
reld. Het bundelt onderzoek dat tot eind vorig 
jaar ook in Mechelen en in Genève gedaan 
werd. Alle kennis en kunde is nu samenge-
bracht in Dordrecht. En daar ben ik met mijn 
collega’s best een beetje trots op! 

Ik wens u veel leesplezier. Heeft u vragen 
of opmerkingen? Laat het ons weten via 
dupont.dordrecht@dupont.com.

Met vriendelijke groet,

René de Jonge
Directeur DuPont Dordrecht

DuPont          zicht>

En verder in dit nummer o.a. 

oudere werknemers? Het streven is dat 
elke medewerker gezond en veilig kan wer-
ken tot aan zijn of haar pensioen. De kern is 
dat mensen zich gewaardeerd, gehoord en 
gerespecteerd voelen. 

Milieu
In 2022 was de uitstoot naar de lucht hoger 
in vergelijking met voorgaande jaren. 
Roelant legt uit: “Reden hiervoor is dat we 
het biogas van de waterzuivering voor een 
langere periode niet als brandstof hebben 
kunnen gebruiken in de oven. Een deel 
van de installatie was defect en reserve-
onderdelen waren niet direct leverbaar. We 
moesten daarom extra aardgas toevoegen 
en dat geeft een hogere uitstoot van CO2.” 
De emissie NMVOS (Niet-Methaan Vluchtige 
Organische Stoffen) is lager dan voorgaan-
de jaren. Deze daling is veroorzaakt doordat 
vijf emissiebronnen halverwege het jaar 
zijn aangesloten op de oven en door een 
lagere productie. 

Delrin® volgt de internationale richtlij-
nen van de American Chemistry Council 
om milieuafwijkingen te registreren en 
milieuprestaties te vergelijken met soort-
gelijke bedrijven in de industrie. In 2022 
is er één milieu-incident gerapporteerd. 
Tijdens het groot onderhoud is er vloeistof 

lees verder op pag. 2

Op 1 november 2022 heeft DuPont het grootste deel van de wereldwijde business 
Mobility & Materials verkocht aan het Amerikaanse bedrijf Celanese. Ook de vestiging 
in Dordrecht behoorde tot Mobility & Materials, maar Celanese heeft afgezien van de 
koop van de Delrin® fabriek in Dordrecht en de andere fabrieken in de wereld die dit 
product maken. Voor de Delrin® activiteiten wordt nog een nieuwe eigenaar gezocht. 
De juridische naam is vanaf 1 november jl. niet meer DuPont de Nemours (Nederland) B.V., 
maar Delrin® Netherlands B.V. 
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weggestroomd. Dit is naar de afvaltank ge-
stroomd, maar voor een deel in de bodem 
op het terrein terechtgekomen. Er is een 
saneringsplan gemaakt voor het afgraven 
en reinigen van de grond. De uitvoering 
van dit plan is al een aantal maanden 
bezig. Dit incident had geen gevolgen voor 
de omgeving.

Revisievergunning
In 2022 is verder gewerkt aan de invoe-
ring van de nieuwe maatregelen die in de 
nieuwe revisievergunning zijn vastgelegd. 
Dit betroffen onder andere het monitoren 
van de bodem, het verminderen van emis-
sies naar de lucht en het beperken van 
afval. Daarnaast zijn de rioolafvoeren en de 
bijbehorende monsterafnamepunten van 
Chemours en Delrin® van elkaar geschei-
den. Dan hebben we een duidelijk beeld 
van wat welk bedrijf op het riool loost. 
De aansluiting van de Delrin® Finishing 
fabriek op de oven van de Delrin® Chemical 
fabriek zorgt voor flink minder uitstoot van 
formaldehyde in de lucht. Verder is er een 
bodemrapport gemaakt, een afvalonder-
zoek gedaan en gekeken hoe het bedrijf 
omgaat met bluswater. 

Afval
Wat betreft afval, is de ambitie steeds min-
der afval te hebben en wat er is, zo duur-
zaam mogelijk te verwerken. Delrin® heeft 
daarom onder andere een eigen milieu-
straat op het terrein. Sinds 2016 is DuPont 
aangesloten bij Operation Clean Sweep. Dit 
is een wereldwijd initiatief van de Plastics 
Industry Association en de American 
Chemistry Council Plastics Division. Doel is 
kunststofkorrels zoals Delrin® uit het milieu 
te weren. Elke lekkage of verspilling in het 
milieu van een halve kilo of meer wordt 
intern gerapporteerd. Delrin® meldt dit aan 
DuPont wereldwijd dat onderzoek hiernaar 
doet en maatregelen treft om vervuiling 
van plastic in het milieu te voorkomen. 
“We doen er ook in Dordrecht alles aan om 
geen verspilling te veroorzaken.”

Controles
Afgelopen jaar is Delrin® door diverse 
overheden gecontroleerd. Dat waren on-
aangekondigde en aangekondigde contro-
les en inspecties. De DCMR Milieudienst 
Rijnmond heeft in het kader van het Besluit 

risico’s zware ongevallen (Brzo) en de 
voorschriften uit de vergunning meerdere 
controles uitgevoerd op het gebied van 
milieu en externe veiligheid. Bij de inspec-
ties zijn drie overtredingen geconstateerd 
die allemaal betrekking hadden op admi-
nistratieve procedures. “Een voorbeeld 
zijn onze rampscenario’s”, noemt Roelant. 
“Vanuit de gezamenlijke vergunning uit het 
verleden waren die samen met Chemours 
beschreven. De eis is dat we die nu aanpas-
sen naar specifieke rampscenario’s voor 
Delrin®.”

Energie
Delrin® reduceert CO

2 door het gebruik 
van elektriciteit, stoom, aardgas en biogas 
te verlagen en maakt daarmee de voet-
afdruk op het milieu kleiner. Roelant: “De 
afgelopen jaren hebben we diverse acties 
ondernomen om duurzamer te onderne-
men. Voor onze productie gebruiken we 
stoom van de warmte die bij buurbedrijf 
HVC vrijkomt bij de verbranding van afval. 
Een paar jaar geleden is overgeschakeld op 
elektriciteit uit windenergie. Daarnaast ge-
bruiken we biogas uit de eigen waterzuive-
ringsinstallatie als brandstof voor de oven 
waarin reststoffen uit de productie worden 
verbrand. Met die oven wordt dan weer 
stoom gemaakt die in het productieproces 
wordt gebruikt.”

“In 2022 is ook gekeken hoe we extra ener-
gie konden besparen. Bijvoorbeeld door 
slimmer met stoom om te gaan en waar 
mogelijk de hoeveelheid aan te passen. Om 
dit te bereiken zijn installaties aangepast. 
Ook staat de vervanging van de koelma-
chine op de planning. Het nieuwe model 
is frequentiegestuurd en dat betekent dat 
er niet meer alleen een aan- en uitknop 
op zit, maar dat de machine ook voor 10 of 
20% kan draaien. Bovendien gebruikt deze 
machine de nieuwste milieuvriendelijke 
koelvloeistof. Daarmee verduurzamen we 
onze productieprocessen steeds verder.”

Roelant vervolgt: “In Dordrecht leveren we 
een belangrijke bijdrage aan de visie die 
DuPont wereldwijd heeft op duurzaamheid. 
Met onze interne duurzaamheidscampag-
ne vragen we daar constant aandacht 
voor. Sinds 2021 produceren we Delrin® 
Renewable Attributed™. Hiervoor maken 
we gebruik van energie die afkomstig is 
van stoom uit de afvalverbrander van HVC 
en uit windenergie. Verder gebruiken we 
voor de productie biomethanol dat wordt 
gemaakt uit onbruikbare resten van onder 
meer suikerbieten. Dit is een volledig ISCC 
(International Sustainability & Carbon 
certification)-gecertificeerd proces. ISCC is 
een internationaal certificeringssysteem 
om de duurzaamheid en CO

2-reductie aan 
te tonen voor biogrondstoffen en bio-
energie. Steeds meer afnemers kiezen voor 
deze nieuwe variant van Delrin®. We le-
veren met dit product dus een belangrijke 
bijdrage aan duurzaam ondernemen.” <

> DuPont is in 2022 gecontroleerd door:

• Omgevingsdienst Zuid-Holland Zuid
• Veiligheidsregio Zuid-Holland Zuid
• Inspectie Leefomgeving en Transport
• Rijkswaterstaat
• DCMR Milieudienst Rijnmond
• Inspectie Sociale Zaken en Werkgelegenheid
• Douane
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Het is de ambitie steeds minder afval 
te hebben en wat er is, zo duurzaam 
mogelijk te verwerken.

Roelant Rosman: “In Dordrecht leveren we 
een belangrijke bijdrage aan de visie die 
DuPont wereldwijd heeft op duurzaamheid. 
Met onze interne duurzaamheidscampagne 
vragen we daar constant aandacht voor.”

“ ”
“Wij gebruiken 

biogas, windenergie en 
stoom uit afval”



“Er gaat geen dag voorbij of je bent wel 
honderd keer in contact met chemie 
geweest. Het is werkelijk overal. In je bril, 
je scheermesje, het dashboard van je auto, 
de pen waarmee je schrijft, je mobiele tele-
foon, je kleding, de verpakking van je eten 
en ga zo maar door. Er is geen heden en er 
is geen toekomst zonder chemie. De che-
mie is een van de pijlers die moet bijdragen 
aan de verduurzaming en vergroening van 
de maatschappij. Daar is de sector dan ook 
druk mee bezig.” Aan het woord is Manon 
Bloemer, directeur van de Koninklijke 
Vereniging van de Nederlandse Chemische 
Industrie (VNCI).

Dat chemie onmisbaar is, illustreert zij ook 
met de spraakmakende uitvindingen als 
antibiotica en de anticonceptiepil. “Twee 
middelen die hebben bijgedragen aan de 
gezondheidszorg en de emancipatie van 
vrouwen. Chemie gaat dus echt ergens 
over: we kunnen niet bouwen, geen elektri-
citeit opwekken en geen batterijen maken 
zonder chemie. Lang niet iedereen
realiseert zich dit grote en dagelijkse 

belang. De chemie ontwikkelt zich op dit 
moment in een snel tempo. In het proces 
wordt steeds meer gezocht naar manieren 
om minder energie en andere niet-fossiele 
grondstoffen te gebruiken, zoals bijvoor-
beeld biogrondstoffen.”

Verandering
Chemie speelt ook een cruciale rol in het 
verduurzamen van andere industrieën 
en daarmee de economie, onderstreept 
Manon. “Kijk bijvoorbeeld naar windmo-
lens. Die produceren groene energie. De 
molens hebben grote kunststof bladen die 
sterk zijn en tegelijkertijd licht. Aan de basis 
hiervan ligt een chemisch proces. Ook alle 
doelen uit het verduurzamingsprogramma 
van de Europese Commissie, de Green 
Deal, kunnen niet gehaald worden zonder 
de chemie. Chemie wordt volgens velen 
gezien als deel van het probleem, maar is 
juist onderdeel van de oplossing. De sector 
is keihard aan het werk om processen en 
producten groener te maken om daarmee 
ook andere industrieën te verduurzamen.”

Directeur Manon Bloemer van de VNCI
> ‘Chemie is onderdeel van de oplossing’

Niet alleen door het gebruik van biogrond-
stoffen wil de VNCI dat de chemie een 
bijdrage levert aan de verduurzaming, maar 
ook met technieken waarmee met CO2 en 
koolstof nieuwe materialen, voeding en 
brandstoffen gemaakt kunnen worden. Dit 
heet carbontech of ook wel Carbon Capture 
and Utilization (CCU). “Hier wordt veel 
onderzoek naar gedaan. Het doel is een 
volledig circulaire economie te creëren. 
Dat kan door hergebruik van materialen 
of koolstof af te vangen uit de lucht of uit 
biogrondstof, en daar dan weer nieuwe 
producten van te maken.”

Duurzaamheid 
Manon schetst verschillende stappen van 
refuse (weigeren), reduce (reduceren) en 
recycle (hergebruiken). “Denk aan het 
weigeren of afschaffen van bijvoorbeeld 
een plastic tasje of het lichter maken van 
een verpakking waardoor minder grondstof 
nodig is. Pas veel later komt recyclen, ofwel 
het hergebruiken van grondstoffen. Die 
eerste stappen zijn enorm belangrijk, maar 
bij recycling staat de chemie centraal. Dus 
daar zijn we druk mee bezig.” Ze refereert 
daarbij ook aan de duurzame variant van 
Delrin® van DuPont die met biomethanol, 
stoom van vuilverbrander HVC en wind-
energie wordt gemaakt en waarbij afval-
stromen uit het productieproces worden 
hergebruikt om energie op te wekken. “Dat 
is een belangrijke ontwikkeling in het kader 
van de duurzaamheid.”

De verduurzaming van de chemische indu-
strie en daarmee de economie gaat snel. 
“De  afnemers vragen erom en de industrie 
springt er goed op in. We zullen ook wel 
moeten als we de wereld niet willen uitput-
ten. Het ultieme doel is nul uitstoot en een 

“Wij hebben niets te verbergen en een mooie bood-
schap te brengen als onderdeel van de oplossing”, 
aldus Manon Bloemer.

volledig circulaire productketen. Voordat 
het zover is, moet er nog veel gebeuren, 
maar we zijn op de goede weg om in 2050 
deze doelen te bereiken.”

Bescheiden
Wat zij jammer vindt, is dat de chemische 
industrie vaak een negatieve associatie 
krijgt. “Er hoeft maar iets te gebeuren of de 
media springen er vol op in. Maar het ver-
haal dat er zonder chemie geen welvaart 
is, krijgt in diezelfde media veel minder 
aandacht. Dat betekent dat wij het als indu-
strie heel goed moeten doen op het gebied 
van veiligheid. Er zijn diverse toezichthou-
dende instanties die ons scherp in de gaten 
en alert houden en we houden elkaar ook 
scherp. We hebben niets te verbergen, en 
een mooie boodschap te brengen als on-
derdeel van de oplossing. We moeten veel 
meer van ons laten horen en laten zien”, is 
Manon van mening. 

Ze benadrukt dat Nederland vooroploopt 
als het gaat om toezichthouden op de 
chemische industrie. “De meeste inspectie-
bezoeken zijn constructief-kritisch. Het is 
belangrijk dat er binnen bedrijven een open 
cultuur is en de bereidheid om te leren en 
te verbeteren. Het veiligheidsbewustzijn is 
over het algemeen hoog in Nederland en 
ook op het gebied van duurzaamheid lopen 
we in de voorhoede. Alleen wat betreft 
ons imago staan we met tien-nul achter. 
De enige manier om dat te wijzigen is door 
heel hard ons best te doen, het goede 
voorbeeld te geven en het andere verhaal 
over de chemie naar buiten te brengen. De 
chemie levert een centrale bijdrage aan 
onze welvaart én de bouwstenen voor een 
meer duurzame wereld.” <
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“De chemie is een van de pijlers die 
bijdragen aan de verduurzaming en 
vergroening van de maatschappij”, 
aldus Manon Bloemer.
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> Handen uit de mouwen voor een fijne omgeving
Een team DuPont’ers stak de handen uit de 
mouwen om een pergola te bouwen en te 
helpen met de aankleding van het nieuwe 
Sociaal Plein in de Dordtse wijk Crabbehof. Na 
een dag hard werken was de klus geklaard. 
Tijdens het Lentefeest op 12 april werd het 
nieuwe plein officieel geopend. 

Dankzij een match die Wijk voor Wijk met 
DuPont tijdens de maatschappelijke Beurs-
vloer Dordrecht 2022 maakte kwamen 
enkele DuPont’ers helpen met planten. 
Ook sponsorde en bouwde DuPont mee 
aan de pergola van Dordts Hout die in het 
midden van het plein staat. Daar klimmen 
druif, blauweregen en clematis overheen. 
Met schaduwdoeken is dit ook op warme 
dagen een prima plek om lekker te zitten. 
De mannen van netwerk De Ronde Tafel 
maakten tijdens NLdoet vier kruiwagen-
bankjes en hielpen mee met het maken 
van de geveltuin. Met dank aan Munish 

Bidjai, Roel van Eijk, Hero Goldhoorn, Job 
den Haan  , Robbert van Hooijdonk en Dieter 
van Trier .

In en rondom het Babyhuis Dordrecht heb-
ben DuPont’ers onderhoudswerkzaamhe-
den uitgevoerd. Het Babyhuis biedt opvang, 
behandeling en begeleiding aan (aanstaan-
de) moeders en ondersteunt hen bij het 
moederschap. De reacties van de deelne-
mers aan deze actie waren erg enthousiast. 
“Wat een leuke dag, heb het super naar 
mijn zin gehad. En ook nog voor een goed 
doel, wat wil je nog meer”, luidde een com-
mentaar. Willem Broer, Peter Grootveld, 
Dennis van der Haar, Willem Perus en 
André van Steenselen worden bedankt 
voor hun inzet!  <

> Van harte welkom
Wilt u meer weten over de manier van werken van DuPont en Chemours en met 
eigen ogen de activiteiten op het terrein aan de Baanhoekweg in Dordrecht zien? 
Dan bent u van harte uitgenodigd voor een rondleiding tijdens de nazomermid-
dagwandelingen. Deze zijn bedoeld voor omwonenden en andere geïnteresseer-
den. Medewerkers van de beide bedrijven verzorgen de rondleiding en nemen u 
mee voor een kijkje achter de schermen. Iets voor u? Houd dan de (sociale) media 
in de gaten voor data en tijden en schrijf u in! <

> Wethouders op bezoek
Op 9 januari brachten wethouders van Dordrecht, Molenlanden, Papendrecht en 
Sliedrecht een bezoek aan DuPont. Directeur René de Jonge informeerde hun en hun 
ambtenaren over de ontwikkelingen bij de vestiging in Dordrecht. DuPont had wethou-
ders De Jonge, Lock, Kosten en Bijderwieden uitgenodigd naar aanleiding van incor-
recte media-aandacht over de geplande verkoop van de Delrin® fabriek. DuPont zoekt 
op dit moment voor de fabriek een nieuwe eigenaar. De productie zal echter gewoon 
doorgaan, maar op termijn dus onder een andere vlag. De bezoekers werden niet alleen 
bijgepraat maar werden ook rondgeleid op het terrein en brachten een bezoek aan de 
controlekamer van de Delrin® Chemical fabriek. <
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de manier van werken, de apparatuur, de 
organisatie… Van de plaats waar de stop-
contacten moeten komen tot de aanschaf 
van meerdere apparaten die al snel een ton 
kosten, van de werkwijze tot het klimaat in de 
testruimte: het was een en al teamwerk wat 
de klok sloeg.”

Spannende zoektocht
De frisse blik van Richard als nieuwkomer 
en de ruim 40 jaar ervaring van Rob met 
het opzetten en aansturen van (laborato-
rium)organisaties en het verbeteren van 
werkprocessen bleek een gouden combina-
tie. Zij richtten zich samen op de organisa-
torische kant van het DTC. “We hebben stap 
voor stap gekeken wie, hoe, wanneer, wat 
doet en dat vertaald in wat daarvoor nodig 
is”, aldus Rob. “Van alle Delrin® locaties 
hebben we de beste ervaringen en werkwij-
zen genomen. Het is een hele stroom aan 
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Met gepaste trots lopen (v.l.n.r.) Richard van Schie, Rob 
Overdijk en Guido Draijer door het nieuwe Delrin® Technical 
Center: “Er is in korte tijd iets moois neergezet.”

Nieuw in Dordrecht: Delrin® Technical Center

> Van stopcontacten tot 
                 ‘state of the art’ apparatuur
“Een fantastische kans. Vanaf nu kunnen wij 
hier de wereldwijde standaard zetten.” Dat 
zegt Guido Draijer, Delrin® R&D Engineer 
& Color Specialist, over het nieuwe Delrin® 
Technical Center in Dordrecht. Dat heeft 
deze maand zijn deuren geopend. 

Wat hieraan vooraf ging, legt Rob Overdijk, 
Laboratorium Supervisor Delrin® & Delrin® 
Technical Center, uit. “DuPont heeft op 
1 november 2022 de business Mobility & 
Materials verkocht aan het Amerikaanse 
bedrijf Celanese. De hele business behalve 
de Delrin® activiteiten, waar wij hier in 
Dordrecht onder vallen. Voorlopig maken 
we nog deel uit van DuPont totdat ook voor 
de Delrin® organisatie een nieuwe eigenaar 
is gevonden. De verkoop van Mobility & 
Materials betekende dat de vestigingen in 
Mechelen en Genève, die nu bij Celanese 
horen, het werk dat ze voor Delrin® deden 
niet konden blijven doen. In Mechelen 
hadden ze een testcentrum om de 
mechanische eigenschappen van Delrin® 
te testen en voor kleurontwikkeling. In 
Genève hielden ze zich bezig met het 
geven van technische ondersteuning 
aan klanten. Dat alles gaan we voortaan 
hier in Dordrecht bieden. Dat komt naast 
de routinematige kwaliteitscontroles en 
analyses van onze eigen productie die we 
24/7 blijven doen. Die voerden we altijd 
uit in ons Delrin® laboratorium dat nu 
onderdeel is geworden van het nieuwe 
Delrin® Technical Center ofwel DTC.”

Geweldige kans
Vorig jaar april werd Dordrecht gekozen als 
de plek waar het nieuwe DTC moest komen. 
Guido: “Wij zijn de grootste productieloca-
tie van Delrin® ter wereld en hebben de 
expertise. Er is direct een flinke project-
groep aan de slag gegaan.” Met het oog 
op de nieuwe activiteiten in het DTC zijn 
nieuwe collega’s geworven die zowel de 
routine- als specialistische klussen aan 
kunnen. Een van hen is Richard van Schie. 
Hij begon op 1 juni 2022 en kreeg op zijn 
eerste werkdag de vraag of hij in plaats van 
R&D Support Technician aan de slag wilde 
als Teamlead Delrin® Technical Center. “Een 
geweldige kans die ik met beide handen 
heb aangegrepen. Ik ben echt met mijn 
neus in de boter gevallen. Zo’n centrum 
met elkaar neerzetten is een enorme 
uitdaging. Alles was nieuw: het gebouw, 

acties die de nodige verantwoordelijkheden 
en bevoegdheden met zich meebrengen. 
De eerste vraag daarbij is altijd: hoe werken 
we zo veilig mogelijk? Daarnaast moest er 
een oude fabriekshal worden gesloopt en 
nieuwe testruimten worden ontworpen, 
gebouwd, ingedeeld en ingericht. Ik ga in 
de herfst met pensioen en deze klus voelt 
voor mij als de kers op de taart.” Guido kijkt 
terug op een spannende zoektocht onder 
tijdsdruk om vanuit zijn jarenlange ken-
nis de juiste instrumenten en apparatuur 
van de juiste leveranciers te kiezen. “Dan 
gaat het niet alleen om de prestaties van 
de diverse apparaten. Ook van belang zijn 
levertijden, afmetingen, de beschikbare 
ruimte… Nadat alles op zijn plek stond, 
moest het in gebruik worden genomen en 
uitgebreid worden gecontroleerd. Met als 
resultaat dat sinds 1 juni het DTC volgens 
plan in bedrijf is.”

Klimaat
Niet alleen de grote opslagruimte met een 
enorme hoeveelheid stellingen en bakjes 

- voor het systematisch bewaren van alle 
monsters en teststaven en van voorraden 
voor (potentiële) klanten en de technisch 
specialisten - maakt indruk. Ook de spuit-
gietmachine is door zijn omvang niet te 
missen in het nieuwe DTC. Guido: “Deze 
hebben we overgenomen uit Genève. Hier-
mee maken we de verschillende soorten 
teststaven Delrin® waarmee we de testen 
uitvoeren. Alle apparatuur waarmee we de 
mechanische eigenschappen zoals trek-
sterkte, buigzaamheid, stijfheid en nog veel 
meer onderzoeken, is nieuw en ‘state of the 
art’.” Volgens Richard gaat het dan onder 
andere om een geautomatiseerde trek-
bank en apparatuur voor thermografische 
analyse. “Er worden hoge kwaliteitseisen 
aan onze onderzoeken gesteld. Zo luistert 
het klimaat in de testruimte heel nauw: de 
temperatuur moet constant 23 graden zijn 
en de luchtvochtigheid 50%. We hebben 
dus een gecontroleerde klimaatkamer 
gebouwd, een flinke investering.” Rob 
besluit: “We zijn nog wel even bezig om 
alle puntjes op de i te zetten, maar er is in 
korte tijd iets moois neergezet. We kunnen 
met gepaste trots door het DTC lopen. Het 
is absoluut het visitekaartje voor de Delrin® 
organisatie.” <

Waarom is het Delrin® Technical 
Center zo belangrijk?
Er zijn allerlei soorten kwaliteiten 
Delrin® die worden verwerkt in allerlei 
soorten producten waarin Delrin® het 
verschil maakt in comfort en veilig-
heid en zelfs tussen leven en dood. 
Dan gaat het om medische apparatuur, 
maar bijvoorbeeld ook om autogordel-
systemen met Delrin® in zowel onder-
delen van het blokkeersysteem als de 
rode knop waarmee je de autogordel 
losmaakt. “Die moeten niet alleen 
jarenlang dagelijks probleemloos in-
tensief kunnen worden gebruikt, maar 
tegelijk ook de enorme krachten kun-
nen weerstaan die vrijkomen bij een 
ongeluk”, aldus Guido. “Als de beste 
mechanische eigenschappen nodig 
zijn, wordt Delrin® gebruikt. Die 
mechanische eigenschappen onder-
zoeken en testen we in ons Delrin® 
Technical Center, niet alleen voor 
Europa, maar ook voor Azië en 
Amerika. Daarmee zetten wij in 
Dordrecht dus wereldwijd de standaard 
voor Delrin®. Daarnaast onderzoeken 
we vragen van bestaande of potentiële 
klanten. Zij vragen een van de Product 
Technical Specialists binnen Delrin® 
om advies. Die stemt de vragen met 
ons af en wij voeren hiervoor alle 
benodigde testen uit. Met deze service 
kunnen we klanten helpen bij verbe-
teringen van hun product of produc-
tieproces en blijven we met elkaar 
Delrin® verder ontwikkelen.”

“ ”
“Het DTC is absoluut 

het visitekaartje voor de 
Delrin® organisatie”

Een mooie mijlpaal: Sriram Nadathur, 
Vice President General Manager 
Delrin® (links) en Jan Smeets, als 
constructie-engineer verantwoor-
delijk voor de bouw en inrichting 
van het DTC, verrichten de officiële 
opening van het nieuwe Delrin® 
Technical Center in Dordrecht.

Juni 2023



Colofon
Uitgave
DuPont Inzicht is een uitgave 
voor omwonenden van 
Delrin® Netherlands B.V.
Postbus 145
3300 AC Dordrecht
Tel. (078) 621 94 00
www.dupontnederland.nl
www.dupontdordrecht.info

Redactie 
Willem Buitelaar (DuPont)
Annelies de Back en 
Anneke Guis (Com’an)

Fotografie 
VNCI
Richard van Hoek
DuPont
Com’an

Ontwerp 
Hollands Diep Design

Heeft u vragen of opmerkingen? 
Neem dan contact met ons op via 
078 - 621 94 00 of laat een bericht 
achter op www.dupontdordrecht.info.

6

ecologische voetafdruk te verkleinen, maar 
het is geen oplossing voor de vraag wat we 
met een biobased plastic doen als het afval 
is geworden.”

Hergebruiken dan maar?
“Eigenlijk moeten we, net als de natuur, vol-
ledig circulair worden. Helaas is een com-
posteerbaar, afbreekbaar plastic technisch 
heel lastig. De beste optie hierna is herge-
bruik. Maar bijvoorbeeld voedingsmiddelen 
zijn in doorschijnend plastic verpakt voor 
de houdbaarheid en ze moeten er tegelij-
kertijd ook aantrekkelijk uitzien. Dat bete-
kent dat er meerdere laagjes plastic met elk 
hun eigen eigenschappen worden gebruikt. 
Dat plastic wordt weggegooid en dit afval 
is door de combinatie van plastics niet te 
hergebruiken. Wat wel kan, is dit afval in 
fabrieken mechanisch verwerken door het 
om te smelten en er een ander product van 
plastic van te maken. Op zijn best kunnen 
we er weer hetzelfde plastic van maken, 
maar meestal gaat het om downgrading. 
Dat is geen mechanische recycling, maar 
downcycling. Het wordt plastic van minder 
waarde. Dit mechanisch verwerken kunnen 
we met 15 tot maximaal 20% van de plastics 
doen. Dat wil zeggen: bij 80 tot 85% niet, 
dus moeten we daarvoor aan een oplossing 
werken. En die is er: chemische recycling. Ik 
geloof daar echt in. Niet als vervanging van 
mechanische recycling, dat moeten we ook 
houden, maar we kunnen en mogen met 
elkaar niet wegkijken bij die 80 tot 85%. 

“De meeste mensen 
realiseren zich niet dat de 
natuur een grote chemische 
recyclingmachine is”, aldus 
Paul Wijnands.

Kan Delrin® worden gerecycled, wat zijn 
daar de haken en ogen aan, wat gebeurt 
er al en wat zijn de toekomstplannen op 
dit gebied? Vragen waarop Paul Wijnands, 
Lead Scientist Delrin® Acetal Resin, graag 
de antwoorden geeft.

Wat is recycling eigenlijk?
“Kijk naar de natuur. De meeste mensen 
realiseren zich niet dat dat eigenlijk één 
grote chemische recyclingmachine is. Als 
een blad van een boom valt, kruipt dit 
niet terug de boom in, maar verteert in de 
grond. De atomen van dat blad worden via 
allerlei processen in de natuur omgezet in 
basisstoffen in de grond waar weer nieuw 
leven uit ontstaat. In de natuur kennen we 
ook een vorm van mechanische recycling: 
de waterkringloop. Watermoleculen blijven 
watermoleculen. De vorm kan anders zijn, 
zoals sneeuw of regen, maar de moleculen 
veranderen niet. De waterkringloop is 
daarmee een uitzondering in de natuur. 
Bij beide vormen van recycling is er 
geen afval, alles gaat oneindig in elkaar 
over. Het is de uitdaging om dat ook zo 
te doen met materialen die wij, mensen, 
zelf maken. Delrin® is zo’n materiaal (zie 
kader, red.), een plastic met hoogwaardige 
eigenschappen. Het vervelende aan veel 
plastics is dat ze heel goedkoop zijn. 
Daardoor zitten ze overal in en hebben we 
wereldwijd dus heel veel plasticafval. Daar 
moeten we wat aan doen.”

Wat zijn dan de opties om van dat plastic-
afval af te komen?
“We zouden plastics volledig kunnen ver-
bieden, maar dat heeft een enorme impact 
op ons dagelijkse leven. Dat zou ingrijpend 
veranderen. Heel veel wat we nu gewoon 
vinden, zou onmogelijk worden. Daarom 
kunnen we beter de mogelijkheden die er 
zijn om er goed mee om te gaan uitwerken 
en realiseren. Om te beginnen moeten 
we plastics niet meer van aardolie maken, 
maar uit hernieuwbare bronnen zoals or-
ganisch materiaal. Een voorbeeld van zo’n 
biobased plastic is ons Delrin® Renewable 
Attributed™. Voor de productie ervan 
gebruiken we biomethanol dat afkomstig 
is uit de vergisting van landbouwafval, 
zoals onbruikbare resten van suikerbieten 
die anders zouden worden verbrand. Dit 
soort bioafval blijft eindeloos beschikbaar, 
dus we kunnen er heel lang mee vooruit. 
Dat is een mooie stap voorwaarts om onze 

In de Europese Unie wordt dat plastic nu 
vooral verbrand in afvalenergiecentrales waar 
stroom wordt opgewekt uit de warmte die 
vrijkomt bij de verbranding. Groot nadeel 
is dat daarbij veel CO

2, dus koolstofdioxide, 
vrijkomt. Bij Delrin® Netherlands vinden we 
dat dat anders moet. En dat kan ook.” 

Wat doen jullie als bedrijf dan concreet?
“We doen al een enige tijd onderzoek hier-
naar en we zijn met verschillende partners 
in gesprek, zoals afvalverwerkingsbedrijf 
HVC die onze buurman is. En we praten met 
GIDARA Energy, een Nederlands energie-
bedrijf dat zich richt op het omzetten van 
niet-herbruikbaar afval in geavanceerde 
biobrandstoffen. Onze insteek is om van de 
koolstof die in afval zit, nieuwe producten 
te maken. Dat dat kan, is wetenschappelijk 
bewezen. Wij zijn bezig met de vertaling 
ervan in de praktijk. En dan gaat het niet al-
leen om plastic, maar om al het afval dat nu 
wordt verbrand. Met chemische recycling 
zetten we afval om in alles wat we nu op 
basis van producten uit de fossiele industrie 
maken, van geneesmiddelen tot bouw-
materialen. En opnieuw, en weer opnieuw. 
Circulair dus.” 

Is dat verre toekomstmuziek?
“Als het aan ons ligt, gaan we zo snel mo-
gelijk beginnen met chemische recycling.
Dat betekent bijvoorbeeld dat onze buur-
man HVC het huishoudelijk afval blijft 
verbranden, maar uit de rook die daarbij 

Over recycling, maar dan anders

> ‘Onze inzet: al het afval zinvol maken’

De oorsprong van kunststoffen zoals 
Delrin®
In 1839 ontdekte de Duitse apotheker 
Eduard Simon polystyreen toen hij deze 
stof isoleerde uit natuurlijke hars. Hij wist 
alleen niet wat hij had ontdekt. Nu zo’n 
100 jaar terug begreep professor Hermann 
Staudinger wel wat deze stof was: een 
lange keten van styreenmoleculen en 
daarmee een polymeer. Plastics bestaan 
uit polymeren: organische verbindingen 
van lange ketens moleculen, een aan-
eenrijging van eenvoudige moleculen 
met veel koolstof. Sinds het begin van de 
vorige eeuw zocht DuPont naar nieuwe 
producten. Daarvoor had het bedrijf een 
onderzoekscentrum in het Amerikaanse 
Wilmington opgezet waar sindsdien dui-
zenden wetenschappers aan de slag zijn 
gegaan. Toen de eerste mogelijkheden 
om synthetische kunststoffen te maken 
zich aandienden, ging DuPont op zoek 
naar een organisch chemicus die in die 
richting iets kon betekenen en kwam uit 
bij Wallace Carothers, een docent aan de 
Harvard Universiteit. Die stapte over naar 
het bedrijf op voorwaarde dat hij alle vrij-
heid zou krijgen om te onderzoeken wat 
hij wilde. Van 1927 tot 1937 heeft hij voor 
DuPont gewerkt en in die tijd vond hij we-
kelijks nieuwe plastics uit in zijn laborato-
rium. Veel was commercieel onbruikbaar, 
maar dat maakte het niet minder briljant 
wat Carothers deed. In die zin heeft 
DuPont aan de basis gestaan van verpak-
kings- en engineering plastics. Dat laatste 
wil zeggen dat je de kunststof terugvindt 
als onderdeel in een breed scala aan pro-
ducten. Zo zit Delrin® in medische appara-
tuur, zoals insulinepennen voor diabetici, 
maar ook in e-bikes en transportkettingen 
en in elektrische tandenborstels, laptops, 
tuingereedschap en keukenkastjes. Sinds 
de jaren ’60 zijn er niet veel nieuwe plas-
tics meer uitgevonden, wel zijn er nieuwe 
mogelijkheden gekomen door verschil-
lende plastics te mengen.
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vrijkomt de CO2 haalt. Daarnaast is een 
nieuwe groene waterstoffabriek nodig. Uit 
de opgevangen CO2 en de waterstof kan 
methanol worden gemaakt en daarvan 
maken wij dan weer Delrin®. We zetten 
dan dus alle koolstof uit huishoudelijk afval 
om in Delrin®, ongeacht waaruit dat afval 
bestaat. Technisch is dat veilig uitvoerbaar. 
De grote uitdaging is zoals altijd geld, maar 
ook draagvlak is essentieel. Als wij samen 
met onze partners erin slagen het proces 
circulair te maken, dan leidt dat tot een 
flinke CO2-daling in de lucht. Ook hebben 
we dan de olie- en gasindustrie niet meer 
nodig en krijgt al het afval een zinvol doel. 
Dat is onze inzet. Dat vraagt wel om een 
andere wijze van denken. Er is geen begin 
en geen eind meer in de productieketen, 
afval is een grondstof en omgekeerd. Met 
mechanisch verwerken, vergassen dan wel 
verbranden van afval en het afvangen en 
omzetten van de CO2 daaruit zijn we op weg 
naar de wondere wereld waarin afval niet 
meer bestaat.” < 

“ ”
“En opnieuw, en weer 
opnieuw, circulair dus”


